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POSLÁNÍ SPOLKU 
 
Spolek vznikl za účelem rozvoje sociálního a kulturního života v obci Ratíškovice. Jako spolek chceme 
pořádat společenské a kulturní akce vyváženě pro různé věkové kategorie. Chceme aby kultura  
v Ratíškovicích byla žánrově vyvážená a kulturní akce nebyly stereotypní. 
 
Domníváme se, že kultura v Ratíškovicích se ve velkém měřítku točí kolem folklóru, pomineme-li plesovou 
sezónu. Část zastoupení v obecním kulturním životě pak mají tradiční akce školy, farnosti a ostatních 
spolků, které jsou v mnohých případech dost specifické. Chtěli bychom, aby kultura v naší obci byla 
vyvážená a každý si pravidelně mohl najít to své. 
 
Je pro nás podstatné, aby kultura v obci nebyla pouze o jednom subjektu. Chceme, aby se občané mohli 
zapojovat do kultury, protože kultura je především o nás všech. Nechceme pořádat veškeré kulturní akce 
obce, nicméně krom pořádání kulturních akcí jsme ochotni nabídnout i pomocnou ruku spolkům a dalším 
subjektům při pořádání jejich akcí a při vytváření vhodného zázemí. Je pro nás podstatné, aby občanská 
iniciativa, nejen v oblasti společenských a kulturních akcí, měla podporu vedení obce, popřípadě 
Spolkového domu.  
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VIZE SPOLKU 
 

1. POŘÁDÁNÍ AKCÍ 
V oblasti pořádání akcí je naší vizí pořádat pravidelně různorodé akce v Ratíškovicích. Chceme zavést 
nové akce, které by se zařadily mezi již tradiční, ale také chceme  dělat náhodilé akce jako například 
koncerty, divadelní představení, přednášky, aj. Jednou velkou metou by pak bylo Ratiškovské kulturní léto, 
které se již několikrát objevilo ve volebních programech při volbách do zastupitelstva obce Ratíškovice.  
V mnohých případech bychom taktéž chtěli spojovat více kulturních akcí dohromady (např. koncert  
s výstavou fotek,...). 
 
Mezi akce, které bychom mohli pořádat, patří:  

● Koncerty 
● Poslechové večery 
● Promítání letního kina 
● Divadelní představení 
● Výstavy 
● Stand-up představení 
● GulášFest (soutěž gulášů) 
● Štěpánská noc 
● Taneční zábavy 
● Výuky tanců 
● Různé přednášky 
● Workshopy 

 

2. POMOC SPOLKŮM A OBCI 
Rádi bychom provázali pořádání společenských a kulturních akcí s dobrými vztahy v rámci ostatních 
spolků a obce a přispěli tak k vytvoření komunity kolem kultury. Nechceme jen akce pořádat, ale rádi 
podpoříme akce ostatních spolků a obce. Díky našim zkušenostem z oblasti kultury, komunikace  
a managementu, můžeme pořadatelským subjektům podat pomocnou ruku, ať už při personálním zajištění 
akce, nebo třeba při nastavení komunikačních aktivit či jakkoliv jinak. Byli bychom rádi, aby kulturní akce 
fungovaly a komunikovaly provázaně a vizuálně kvalitně (jako to dělá například Krasospolek). Rádi také 
zapojíme ostatní spolky do našich akcí, ať už jako podporu daného spolku, nebo jako reálnou pomoc při 
realizaci.  
 

3. RATÍŠKOVICE KULTURNĚ JAKO KULTURNÍ SERVER 
Jak už jsme psali výše, nechceme, aby kultura v naší obci byla jen o našem spolku. Stejně to zamýšlíme  
i s našimi komunikačními kanály. Do budoucna bychom chtěli, aby naše komunikační kanály sloužily jako 
jeden z kulturních přehledů pro obec Ratíškovice. Samozřejmě chápeme, že prioritním kanálem pro kulturu 
budou kanály obce a Spolkového domu, nicméně domníváme se, že dokážeme naše kanály využít 
efektivněji a zaujmout tak větší masu lidí. Budeme tedy rádi propagovat skrze náš Facebook, Instagram, 
webové stránky a newsletter všechny akce, které o to budou stát. 
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SWOT ANALÝZA 
SILNÉ STRÁNKY 

● Zkušenosti v oblasti kultury, managementu, propagace, komunikace, plánování, technického 
zajištění akcí a neziskové činnosti 

● Jasná vize a strategie 
 

SLABÉ STRÁNKY 
● Ekonomická závislost 
● Technická nevybavenost spolku  
● Věková nerovnováha týmu 

 

PŘÍLEŽITOSTI 
● Vytvoření komunity kolem kultury v obci Ratíškovice 
● Velká poptávka po kulturních akcích 
● Náklonnost občanů  
● Přímá vazba na skupinu mladých aktivních lidí (skauti) 
● Zapojení občanů do veřejného dění 

 

HROZBY 
● Nezískání podpory od vedení obce a Spolkového domu  
● Nechuť spolků spolupracovat 
● Časová vytíženost lidí z týmu spolku 
● Špatné jméno před veřejností 
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OSTATNÍ INFORMACE 
1. PERSONÁLNÍ OBSAZENÍ 

Rádi bychom se vám představili, aby bylo jasno, kdo za spolkem aktuálně stojí a že naše zkušenosti jsou 
podložené. Pro případ, že byste se nás chtěli něco zeptat, přikládáme naše kontakty. 
 
 
MATĚJ ZICHÁČEK 
 Oblasti:  

● řízení týmu 
● komunikace & marketing 
● umělecké zajištění akcí 

 
O mně: 
Mám vystudovaný management a marketingové komunikace, které dál studuji kombinovaně na UTB. 
Marketingem se nejen živím, ale věnuji se mu i v neziskovém sektoru. Předchozí tři sezóny jsem pracoval 
pro letní kino ve Strážnici, které jsme se v dubnu 2017 rozhodli po zhruba sedmileté pauze obnovit. Moji 
práci pro letní kino ve Strážnici beru za sebe jako jeden z velkých přínosů pro náš spolek. Pro letní kino 
jsem se zpočátku staral pouze o sociální sítě, po čase však náplň mé práce rostla až do podoby, kdy jsem 
se staral kompletně o komunikační strategii včetně PR a marketingu, grafické výstupy, výrobu produktů, 
webové stránky, programové portály a předprodejní server. Kino se nám podařilo slušně nastartovat,  
po první sezóně jsme patřili mezi nejnavštěvovanější kina v okrese Hodonín. Portfolio akcí jsme později 
doplnili o koncerty různých žánrů, o což se má praxe v kulturní oblasti rozšířila. V neziskovém sektoru se 
pak věnuji médiím pro skautské středisko v Kyjově, dělal jsem mediální zastoupení pro dva ročníky 
celostátní skautské akce, o média se starám  i na skautském okrese, kde mám na starost i výchovu. Od 
roku 2016 pak vedu tým o 15 členech, který každoročně připravuje kurz pro skauty, kteří se chtějí věnovat 
mládeži. Od roku 2012 do roku 2015 jsme pak společně s Martinem zvučili akce obce Ratíškovice, takže 
máme přesah i do technického zajištění akcí. Jsem zodpovědný, rád dělám věci kvalitně a tak, aby každý 
krok měl svůj jasný smysl. Potrpím si na efektivnosti práce a vždy myslím na to, jaký to bude mít dopad 
pro lidi, protože lidi jsou to nejdůležitější, zvláště v oblasti kultury! 
 
Kontakty:  
e-mail: matej.zichacek@ratiskovicekulturne.cz 
mob.: +420 605 467 364 
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MARTIN MACEK 
Oblasti: 

● technické zajištění akcí 
● personální zajištění akcí 
● správa webu 

 
 
O mně:  
Již od základní školy mě přitahovala technika, proto jsem se rozhodl studovat elektrotechniku se 
zaměřením na informační technologie na SPŠ Edvarda Beneše v Břeclavi, kde jsem získal potřebné 
zkušenosti a vědomosti v technických a informačních odvětvích. Momentálně dokončuji studium na VUT 
v Brně, konkrétně obor Angličtina v elektrotechnice a informatice a pracuji na půl úvazku v Hodoníně, kde 
vytvářím schémata a dokumentaci k elektrickým rozvaděčům. V elektrotechnice se pohybuji již dlouhou 
dobu, jako koníček opravuji počítače, notebooky a telefony. Tři roky jsme s Matějem zvučili obecní akce 
a z této zkušenosti využívám znalosti dodnes. Svůj volný čas trávím především junákem, který mi dal 
mnohé zkušenosti v mnoha ohledech, hlavně v práci s lidmi a vedením týmů. Od roku 2016 vedu 1. oddíl 
Tuláci Ratíškovice, který má stabilně zhruba 30 členů, od roku 2017 jsem pravidelně vůdcem táborů o 60ti 
účastnících a namátkově jsem také organizoval a vedl větší akce, například střediskové jamboree o zhruba 
100 účastnících. Přes junák jsem se také dostal k tvoření a správě webů, což mi díky znalostem ze střední 
školy rychle přirostlo k srdci a přináší nové výzvy, jelikož je to odvětví, kde je potřeba držet krok  
s posledními trendy a neustále se zdokonalovat. 
 
Kontakty:  
e-mail: martin.macek@ratiskovicekulturne.cz 
mob.: +420 604 484 084 
 
 
ELIŠKA PŘÍKASKÁ 
Oblasti:  

● finance 
● smlouvy 
● zásobování a objednávky 

 
O mně:  
Vystudovala jsem osmileté Gymnázium v Hodoníně, ve studiu jsem dále pokračovala na Univerzitě 
Palackého v Olomouci, obor Společenské vědy a výtvarná tvorba se zaměřením na vzdělávání. V rámci 
studia společenských věd jsem absolvovala předměty jako ekonomie či právo. Momentálně pracuji  
v administrativě. Velkou část svého volného času věnuji skautingu. Třetím rokem se podílím na vedení 
dívčího oddílu v Ratíškovicích, spolupracuji na pořádání táborů a střediskových akcí včetně akcí pro 
veřejnost.  
 
Kontakty:  
e-mail: eliska.prikaska@ratiskovicekulturne.cz 
mob.: +420 731 358 605 
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2. NAKLÁDÁNÍ S DARY 
Je nám jasné, že se jednoduše můžeme dostat na tenký led a to především při pořádání akcí se vstupným. 
Rozhodli jsme se tedy, že jediný bankovní účet, který budeme při naší činnosti využívat, je transparentní 
účet u FIO banky. Co znamená transparentní? Transparentní znamená, že si ho můžete zobrazit na 
následujícím odkazu a uvidíte tak, kolik má spolek na účtě peněz a od koho tam peníze chodí. Náš účet 
najdete zde: https://ib.fio.cz/ib/transparent?a=2901710498. Tyto informace budou taktéž uvedeny na 
naší webové prezentaci.  
 
Jsme si vědomi, že kulturní akce se bez financí dělají opravdu složitě. Jsme připraveni do jisté míry spolek 
finančně podpořit, zajisté budeme v budoucnu žádat o podporu obec, jsme také připraveni na spolupráci 
s firmami, a to především z Ratíškovic. Veřejně se zavazujeme, že přijaté dary nepoužijeme na nic jiného, 
než na pořádání kulturních akcí a na výdaje s nimi spojené.  
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PRŮZKUM 
Jak již v tomto dokumentu zmiňujeme, kultura je především o lidech. Proto dřív, než jsme se rozhodli 
cokoliv uspořádat, vypustili jsme do světa dotazník za účelem vytvoření si obrazu o aktuálním stavu 
kultury v Ratíškovicích, a také abychom zjistili, co občané vlastně chtějí. Dotazník byl spuštěný necelé tři 
týdny a konečný počet respondentů se zastavil na čísle 321. Výsledky jsme shrnuli, abychom měli přehled 
o tom, jak to cítí občané. Jsme moc rádi, že se v mnohých bodech s občany ztotožňujeme.  
 
K dispozici jsme měli také výsledky dotazníku, který pro svoji magisterskou práci v roce 2017 vytvořila 
Eva Chovancová (roz. Jourová). U otázek, kde se to hodilo, jsme i přidali i její výsledky.  
 

OTÁZKA Č.1 
Na začátek nám přišlo důležité vědět, jestli lidé, kteří dotazník vyplňují, bydlí v Ratíškovicích, popřípadě 
jakou vazbu na obec mají. Dotazník měli možnost vyplnit všichni, ke kterým se dostal. Z grafu vyplývá, že 
většina respondentů v Ratíškovicích bydlí, popřípadě sem dojíždějí nebo tady bydlet v budoucnu budou. 
 

 

OTÁZKA Č.2 
Ve druhé otázce jsme chtěli zjistit, jestli respondenti chodí na kulturní akce či nikoliv. 
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OTÁZKA Č.3 
Třetí otázka rozvedla otázku č.2, chtěli jsme vědět, jestli lidé navštěvují kulturní v Ratíškovicích.  

 

OTÁZKA Č.4 
Ve čtvrté otázce jsme zjišťovali pravidelnost navštěvování respondentů kulturní akce. Zhruba 61 procent 
chodí na akce kulturního rázu párkrát do roka, 21,5% z celkového počtu pak chodí jednou za měsíc, dalších 
11,2% lidí pak chodí za kulturou minimálně 2x za měsíc. 

 

OTÁZKA Č.5 
Pátá otázka měla za úkol od občanů zjistit, jestli si myslí, že přehled kulturních akcí v Ratíškovicích je 
pestrý. Nutno podotknout, že 57,9% celku vnímá kulturní život v Ratíškovicích jako nepestrý (“Spíše ne”  
+ “Ne”).  
 
Vnímáme také důležitost jedné z odpovědí, ve které zaznívá: “Není, paní Koplíkova blokuje všechny jiné 
akce, které nejsou typu den matek atd. Normální koncert by v nových prostorách byl problém”.  
 
Domníváme se, že je důležité, aby Spolkový dům a jeho vedení mělo kladný postoj k iniciativě občanů  
a nebylo vnímáno negativně.  
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OTÁZKA Č.6 
V otázce šesté jsme se dotazovali na to, zda by si Ratíškovice zasloužily více různorodých kulturních 
akcích. Ve výsledcích můžeme vidět, že 73,2% zvolilo možnost “Ano”, 17,1% pak možnost “Spíše ano”. 
Možnost “Spíše ne” zvolilo pouze 9 lidí, možnost “Ne” pak pouze 3 lidé, zbytek hlasoval pro možnost 
“Nevím”. Většinově tedy z otázky vychází, že Ratíškovice by si zasloužily více různorodých kulturních akcí. 
Jeden z respondentů pak vyjádřil svůj názor, ve kterém vnímá Ratíškovice jako satelitní město, takže si za 
kulturou nemá problém dojet do okolních měst. 

 
Dotazník z roku 2017 obsahuje následující otázku: “Máte konkrétní návrhy na vylepšení kulturního života 
v Ratíškovicích?”. Vybrali jsme pár odpovědí, o kterých si myslíme, že jsou pro kulturu v Ratíškovicích 
podstatné.  
 
Neupravené odpovědi:  

● Pestrý program ve Spolkovém domě 
● kulturní život i ve všední den, například Chytrý kvíz ( 1x týdně ve všední den) 
● podpora prospěšných akcí (snížený pronájem spolkového domu) 
● Být objektivnější a pořádat víc zábavy pro mladší ročníky 
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● Nehazet klacky pod nohy aktivnim lidem 
● zapálený tým lidí soustředící se na organizaci akcí, mladé a kreativní a ZAPÁLENÉ vedení 

Spolkového domu s čerstvým nadhledem a novou strategií (proč nebylo vypsáno výběrové řízení 
na tolik progresivní funkci,jako je ředitel Spolkového domu?) 

● Koncerty ve Spolkovém domě 
● kulturní život by mohl být bohatší v novém kulturním domě 
● denní klub pro starší a pokročilé, setkávání, tvořivé dílny a besedy. hodně strých sedí doma, 

hodně lidem by to prospělo i jejich psychice. 
● Pořádání více letních venkovních kulturních akcí 

 

OTÁZKA Č.7 
Tentokrát jsme zvolili otázku, kde bylo možné zvolit více možností najednou. Nechali jsme tak 
respondenty hlasovat o tom, co by v Ratíškovicích chtěli za kulturní akce. Jsme rádi, že kromě našich 
návrhů lidé přidávali i vlastní nápady. Z grafu nám vyplývá, že by společnost v Ratíškovicích chtěla nejvíce 
koncerty, letní kina, diskotéky a divadelní představení.  
 
V jedné z odpovědí také zaznívá následující: “Myslím, že je velká chyba, že když je svadba na spolkovém 
domě a k tomu pronajata venkovní terasa, nemůže být dostatečně využit letní parket!!! Což je velmi často! 
Mělo by se nad tím vedení spolkového domu a obce zamyslet!” 
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V dotazníku z roku 2017 57% lidí uvedlo, že v Ratíškovicích postrádají divadla, koncerty a promítání, téměř 
90% pak uvedlo, že by v novém Spolkovém domě měli zájem navštěvovat zábavy, plesy, koncerty a divadla. 
Celkem 46% procent ze 198 respondentů uvedlo, že by se obec měla zaměřit na podporu spolkové 
činnosti. V otázce, jestli má obec jasnou strategii rozvoje kultury, pouze 28% lidí hlasovalo pro možnost 
“Ano”.  
 

OTÁZKA Č.8 
V osmé otázce jsme se ptali na to, jak společnost vnímá využití Spolkového domu. Přesně 128 lidí 
zaznačilo na ose zlatý střed, tedy že Spolkový dům je v rámci kulturního života v obci využíván na 50%.  

 

OTÁZKA Č.9 
Otázka s pořadovým číslem devět měla za úkol zjistit, jestli si společnost myslí, že se u nás akce chovají 
i pro mladé. Jsme si vědomi toho, že jsme zvolili širší věkové rozmezí, nicméně právě tuto skupinu my 
považujeme za mladé a myslíme si, že pro tuto skupinu je u nás organizováno málo akcí. O tom vypovídá 
i to, že 65,1% z celku se k otázce vyjádřilo negativně, tedy že v Ratíškovicích se nepořádají akce pro tuto 
cílovku. Z dalších odpovědí pak můžeme zmínit například tyto: “Mladí lidé se tu určitě o víkendu nemají 
moc čím zabavit…”, “Víc kvalitníh akcí jako například rozjeli v Kafé v Kině ve Veselí nad Moravou . Žádnou 
Diskotéku pro náctileté.”, nebo “Rozhodně ne!”. 
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OTÁZKA Č.10 
Z desáté otázky vidíme, že dotazník vyplnilo 68,8% žen a 30,2% mužů. Tři respondenti uvedli své pohlaví 
jako “Jiné”. 
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OTÁZKA Č.11 
V poslední otázce našeho dotazníku jsme se ptali na věk respondentů. Dotazník nám vyplnilo nejvíce lidí 
ve věku 16 - 26 let, na druhém místě byli zastoupeni lidé ve věku 36 - 50 let a na třetím místě lidé ve věku 
27 - 35 let. Důvod absence starších respondentů je dle našeho mínění samotná forma dotazníku, tedy že 
dotazník proběhl pouze elektronicky a byl šířen výhradně skrze sociální sítě Facebook a Instagram. I přes 
to nám náš dotazník vyplnilo 6 lidí ve věku 71 a více.  
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ZÁVĚR 
Věříme, že když se chce, jde všechno. Nám se chce aktivně podílet na občanském životě a vytvářet o něco 
lepší prostředí pro žití. Nemáme žádný velký vliv, nicméně doufáme, že naše myšlenka osloví nejenom 
občany Ratíškovic, ale také občany z okolních měst a vesnic, kteří se k nám na akce budou rádi vracet.  
 
Snažíme se věci dělat a mluvit o nich tak, aby to vždy mělo smysl. Pokud by vám v tomto dokumentu něco 
smysl nedávalo, nebráníme se diskuzi. Můžete nám třeba napsat na Facebooku nebo na mail, nebo  
si s námi domluvit osobní schůzku.  
 
Doufáme, že zde uvedené informace vyvolají diskuze a budou impulsem ke změně. Ať už naše akce budou 
úspěšné, či nikoliv, přejeme ratíškovské kultuře jen to nejlepší, protože ta si to zaslouží!  
 
  
       

 
 
 

Za Ratíškovice kulturně dne 20. 11. 2019 
      Matěj Zicháček, Martin Macek a Eliška Příkaská 

       


